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Betreft:  Financiële ondersteuning belangeno
 
Geachte Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten
  
Naar aanleiding van het aanbod van minister Dekker tijdens het algemeen overleg van 24 januari 2019 om 
belangenorganisaties financieel te ondersteunen bij zoektocht
geadopteerden, is er een gezamenlijk plan ingediend, ondertekend door 20 belangenorganisaties 
waaronder belangenorganisaties van adoptieouders en afstandmoeders.
  
In dit plan benoemen wij gezamenlijk de beperkingen van he
van FIOM/ISS. De rol van ISS in interlandelijke adoptie is bepalend voor het gehele systeem. Met 
vertegenwoordigers in de landen van herkomst, daarbij is FIOM/ISS de Nederlandse vertegenwoordiger. 
In dit plan verzoeken wij, het ministerie van Justitie en Veiligheid, FIOM/ISS niet te betrekken bij de 
zoektochten in verband met mogelijke belangenverstrengeling en hun betrokkenheid bij adopties.
  
Op 27 november 2019 hebben de belangenorganisaties een voorstel tot een s
ministerie van Justitie en Veiligheid ontvangen. FIOM/ISS heeft in dit proces de coördinerende rol 
toegewezen gekregen. Belangenorganisaties worden geacht hun informatie en netwerkgegevens te delen 
met de partij die betrokken is in het adoptiesysteem.
 
Na consultatie van de achterban komen wij met de volgende reactie.
  
FIOM/ISS heeft in het verleden op het gebied van zoektochten een kleine rol van betekenis gespeeld bij 
het vinden van familie van herkomst, daarnaast beschikt zij ove
bestaat uit vertegenwoordigers van het ISS netwerk, ook zijn vele landen van herkomst niet 
het gezamenlijk plan. 
 
Het is niet onze intentie om de relatie met FIOM/ISS te frustreren, wij zien echter nie
informatie in beheer kan worden gegeven aan een partij in het handelende netwerk. Van enige 
informatievoorziening van de belangenorganisaties richting FIOM/ISS kan naar onze mening nooit sprake 
zijn.  
 
Indien ISS echter informatie beschi
gedane zoektochten, kan deze informatie uiteraard met de belangenorganisaties gedeeld worden.
 
Het ministerie geeft aan zich bewust te zijn van de rol die sommige leden van het ISS
interlandelijke adopties vanuit de herkomstlanden hebben vervuld en nog vervullen, daarnaast is de rol 
van het ISS netwerk en FIOM/ISS herhaaldelijk vanuit verschillende organisaties richting het ministerie 
aangeven. Ondanks deze wetenschap en ver
toch in zee te gaan met hen die onderdeel zijn (geweest) van het adoptiesysteem. Het kan niet zo zijn dat 
er geen ander alternatief gezocht wordt in deze uiterst gevoelige kwestie.
 
Daarnaast heeft het ministerie aangegeven dat FIOM/ISS voor zover hun bekend is, zelf nooit 
interlandelijke adopties faciliteerde
ministerie van Justitie nota bene samen met FIOM/ISS 
voorloper van de vergunninghouder Wereldkinderen.
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Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal 

inanciële ondersteuning belangenorganisaties en rol FIOM/ISS. 

Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal, 

Naar aanleiding van het aanbod van minister Dekker tijdens het algemeen overleg van 24 januari 2019 om 
belangenorganisaties financieel te ondersteunen bij zoektochten naar families van herkomst van 
geadopteerden, is er een gezamenlijk plan ingediend, ondertekend door 20 belangenorganisaties 
waaronder belangenorganisaties van adoptieouders en afstandmoeders. 

In dit plan benoemen wij gezamenlijk de beperkingen van het huidige ondersteuningsaanbod en de rol 
van FIOM/ISS. De rol van ISS in interlandelijke adoptie is bepalend voor het gehele systeem. Met 
vertegenwoordigers in de landen van herkomst, daarbij is FIOM/ISS de Nederlandse vertegenwoordiger. 

ken wij, het ministerie van Justitie en Veiligheid, FIOM/ISS niet te betrekken bij de 
zoektochten in verband met mogelijke belangenverstrengeling en hun betrokkenheid bij adopties.

Op 27 november 2019 hebben de belangenorganisaties een voorstel tot een subsidieregeling van het 
ministerie van Justitie en Veiligheid ontvangen. FIOM/ISS heeft in dit proces de coördinerende rol 
toegewezen gekregen. Belangenorganisaties worden geacht hun informatie en netwerkgegevens te delen 

het adoptiesysteem. 

Na consultatie van de achterban komen wij met de volgende reactie. 

FIOM/ISS heeft in het verleden op het gebied van zoektochten een kleine rol van betekenis gespeeld bij 
het vinden van familie van herkomst, daarnaast beschikt zij over een beperkt netwerk wat hoofdzakelijk 
bestaat uit vertegenwoordigers van het ISS netwerk, ook zijn vele landen van herkomst niet 

Het is niet onze intentie om de relatie met FIOM/ISS te frustreren, wij zien echter nie
informatie in beheer kan worden gegeven aan een partij in het handelende netwerk. Van enige 
informatievoorziening van de belangenorganisaties richting FIOM/ISS kan naar onze mening nooit sprake 

Indien ISS echter informatie beschikbaar heeft die belangenorganisaties bij kan staan inzake de door hen 
gedane zoektochten, kan deze informatie uiteraard met de belangenorganisaties gedeeld worden.

Het ministerie geeft aan zich bewust te zijn van de rol die sommige leden van het ISS
interlandelijke adopties vanuit de herkomstlanden hebben vervuld en nog vervullen, daarnaast is de rol 
van het ISS netwerk en FIOM/ISS herhaaldelijk vanuit verschillende organisaties richting het ministerie 
aangeven. Ondanks deze wetenschap en verstrekte informatie dwingt het ministerie de organisaties om 
toch in zee te gaan met hen die onderdeel zijn (geweest) van het adoptiesysteem. Het kan niet zo zijn dat 
er geen ander alternatief gezocht wordt in deze uiterst gevoelige kwestie.  

naast heeft het ministerie aangegeven dat FIOM/ISS voor zover hun bekend is, zelf nooit 
faciliteerde of om die reden een beroep gedaan op het netwerk. Dit terwijl het 

ministerie van Justitie nota bene samen met FIOM/ISS jarenlang in het bestuur van BIA he
voorloper van de vergunninghouder Wereldkinderen. 
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Het neerleggen van de coördinatie bij FIOM/ISS verduidelijkt onvoldoende de rol en het mandaat van de 
belangenorganisaties. Bij de belangenorganisaties wekt deze keuze de indruk dat de organisaties 
afhankelijk worden gemaakt van FIOM/ISS om in aanmerking te komen voor een subsidie. 
 
Het structureel negeren van de feiten getuigt van respectloosheid naar een ieder die de diepe en 
onherstelbare geleden schade dagelijks met zich mee dragen. 
 
De tijd van wegkijken is voorbij. Nu is de tijd aangebroken om de mogelijkheid aan te grijpen om de diepe 
en voor velen onherstelbare schade te erkennen. 
  
Verlies van identiteit,  familie, taal en cultuur. 
  
Alle geadopteerden hebben het recht op totale medewerking vanuit de overheid om hun families terug te 
vinden. 
  
Daarbij past het geenszins dat slachtoffers van kinderhandel hierbij afhankelijk zijn van een organisatie 
die in het verleden op welke wijze dan ook zelf betrokken is geweest bij adopties. 
  
Op het moment dat het ministerie onderzoek gedaan zou hebben naar de rol van FIOM/ISS zou erkenning 
bestaan uit het feit dat deze partij bij voorbaat uitgesloten zou worden als coördinator. 
 
Subsidiebedrag 
Daarnaast kan een bijdrage van FIOM/ISS richting belangenorganisaties niet ten koste gaan van de aan de 
belangenorganisaties aangeboden subsidie. Er wordt gesproken over een beschikbaar bedrag van 1,2 
miljoen euro te verdelen over de jaren 2020 en 2021, dit komt neer op een bedrag van circa 22 euro per 
geadopteerde. Het mag duidelijk zijn dat dit bedrag voor de meer dan 20 belangenorganisaties 
ontoereikend is om de visie uit het gezamenlijk plan van het samenwerkingsverband te realiseren. 
Daarnaast dient, om het netwerk verder uit te kunnen breiden en verplichtingen aan te kunnen gaan, de 
subsidie een structureel karakter te hebben. 
  
Het samenwerkingsverband van belangenorganisaties dringt uitdrukkelijk aan op een herformulering, 
waarin het belang en de rol van de belangenorganisaties van geadopteerden erkend worden als 
gelijkwaardig aan die van het FIOM/ISS, en waarbij organisaties die redenen hebben om niet samen te 
werken met FIOM/ISS niet op voorhand uitgesloten worden van subsidiëring. 
  
Wij voelen ons genoodzaakt dat indien het Ministerie de rol van FIOM/ISS niet heroverweegt, ons 
vertrouwen in het Ministerie van Justitie en Veiligheid op te zeggen. 
 
Ter meerdere informatie zijn wij altijd bereid. 
 
Hoogachtend, 
 

Chamila Seppenwoolde 
Voorzitter UAI, mede namens de samenwerkende belangenorganisaties 
 
Note 1: Sri Lanka Family Project heeft aangegeven een neutrale positie te willen behouden ten aanzien van 
FIOM en is geen onderdeel van deze brief. 
Note 2: PDBeH heeft zich (nog) niet uitgesproken over de reactie van het ministerie van Justitie en 
Veiligheid. 
 
cc: Voorzitter Vaste Kamercommissie Justitie & Veiligheid 
cc: Commissie Onderzoek Interlandelijke Adoptie In het Verleden 
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